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Ideology is one of the most controversial terms in the political vocabulary, exciting
both revulsion and inspiration. This book examines the reasons for those views, and
explains why ideologies deserve respect as a major form of political thinking. It
investigates the centrality of ideology both as a political phenomenon and as an
organizing framework of political thought and action. It explores the changing
understandings of ideology as a concept, and the arguments of the main ideologies.
By employing the latest insights from a range of disciplines, the reader is introduced to
the vitality and force of a crucial resource at the disposal of societies, through which
sense and purpose is assigned to the political world.
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评论

國之大事，唯祀與戎。。。意識形態就是現代的祀么？

-----------------------------
PAF 9100 Textbook

-----------------------------
介绍了马克思，曼海姆，葛兰西到阿尔都塞等人对 ideology 的看法，后续把 liberalism,
conservatism 等都归属于 ideology，并且介绍了 形态学（没看懂），discourse
analysis 在这个议题上的分析方法，还是能帮助了解可以如何去研究 ideology

-----------------------------
从马克思说到由马克思衍生的曼海姆、葛兰西、阿尔都塞，到人类学、阐释学、语言学
，形态学、政治哲学（中间就略了后来连福柯和拉康齐泽克都出来了）。本来是本着解
疑答惑看的，结果只看到学术大全，最后看着看着郁闷郁卒了也不想知道是咋回事了。
。

-----------------------------
这本小册子实际上是为意识形态(ideology)做的辩护。Ideology在当代有被污名化的倾
向，在中文权里甚至有个略有贬义的翻译“意蒂牢结”，代表着非理性的偏见。Freede
n花了100多页篇幅其实就表达了一个核心观点：没有意识形态就不会有政治，所以我
们要正确的认识它。第八章对后现代主义/后结构主义的批判很精彩，但比较抽象，不
太容易读懂。

-----------------------------
学术男/女专用

-----------------------------
Several contributors of the concept of ideology;Increasingly refined definition of
ideology;A linguistic look on ideology:Marco/micro ideologies;Presenting forms of
ideology(other than verbal one);How politics is intertwined with ideology
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书评
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